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_____________________________

Draga braćo i sestre, dobar dan i sretna vam današnja svetkovina!

Danas, na svetkovinu Bezgrješnog začeća Blažene Djevice Marije, Evanđelje nam govori o
jednom od najvažnijih trenutaka u povijesti čovječanstva: navještenju (usp. Lk 1, 26-38), kad je
Marijino „dà“ arkanđelu Gabrijelu omogućilo utjelovljenje Sina Božjega, Isusa. To je prizor koji budi
najveće divljenje i ganuće jer Bog, Svevišnji, Svemogući, preko anđela razgovara s jednom
mladom ženom iz Nazareta i traži njezinu suradnju za svoj plan spasenja. Ako danas nađete malo
vremena pronađite u Lukinom Evanđelju i pročitajte tekst u kojem je opisan taj prizor. Jamčim vam
da će to biti jako dobro za vas.

Kao u prikazu stvaranja Adama koji je naslikao Michelangelo u Sikstinskoj kapeli, gdje prst
nebeskog Oca dodiruje čovjekov prst, tako se i ovdje susreću ljudsko i božansko, na početku
našeg otkupljenja, u tom blaženom trenutku u kojem Djevica Marija izgovara svoj „dà“. Ona, žena
iz malog sela na periferiji, jednom zauvijek je pozvana u središte povijesti: o njezinu odgovoru
ovisi sudbina čovječanstva, koji se ponovno može smijati i nadati se, jer njegova je sudbina
stavljena u dobre ruke. Ona će donijeti na svijet Spasitelja, začeta od Duha Svetoga.

Marija je, dakle, kako je pozdravlja arkanđeo Gabrijel, „milosti puna“ (Lk 1, 28), Bezgrješna,
potpuno u službi Božje riječi, uvijek s Gospodinom, kojemu se potpuno povjerava. U njoj nema
ničega što se opire njegovoj volji, ničega što se protivi istini i ljubavi. U tome je njezino blaženstvo,
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o kojem će pjevati svi naraštaji. Radujmo se i mi jer nam je Bezgrješno začeće dalo Isusa koji je
naše spasenje!

Braćo i sestre, razmišljajući o tom otajstvu možemo se zapitati: u ovom našem vremenu, koji
potresaju ratovi, koje je usredotočeno na napor oko posjedovanja i dominiranja, gdje ja polažem
svoju nadu? U snagu, u novac, u moćne prijatelje? Polažem li tamo svoju nadu? Ili pak u
beskrajno Božje milosrđe? Suočen s lažnim blještavim uzorima koji kruže medijima i internetom,
gdje ja tražim svoju sreću? Gdje je blago moga srca? Je li u tome što me Bog bezuvjetno voli, što
me njegova ljubav uvijek prethodi i što je spreman oprostiti mi kad mu se raskajana srca vratim? U
onoj sinovskoj nadi u Božju ljubav? Ili se zavaravam i pokušavam se samoostvariti i činiti svoju
volju pod svaku cijenu?

Braćo i sestre, dok se približava otvaranje svetih vrata za Jubilej, otvorimo vrata svoga srca i uma
Gospodinu Isusu. On je rođen od Marije Bezgrješne: molimo za Majčin zagovor. I dat ću vam
jedan savjet. Danas je dobar dan da se odlučimo za jednu dobru ispovijed. Ako ne možete otići
danas učinite to ovaj tjedan, do sljedeće nedjelje. Otvorite srce Gospodinu jer on sve oprašta i
tako ćemo u Marijinim rukama biti sretniji.

_____________________

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre!

Na ovu svetkovinu Bezgrešnog začeća Marijina, izražavam na poseban način svoju blizinu
Nikaragvancima. Pozivam vas da se pridružite molitvi za Crkvu i narod Nikaragve, koji Prečistu
štuje kao Majku i Zaštitnicu i uzdiže joj vapaj vjere i nade. Neka im nebeska Majka bude utjeha u
teškoćama i neizvjesnostima i neka otvori srca svih, da se uvijek traži put smjernog i
konstruktivnog dijaloga sa ciljem promicanja mira, bratstva i sloge u zemlji.

I nastavimo moliti za mir, u napaćenoj Ukrajini, na Bliskom istoku: Palestini, Izraelu, Libanonu,
sada Siriji, u Mjanmaru, Sudanu i posvuda gdje se trpi zbog rata i nasilja. Apeliram na obnašatelje
vlasti i međunarodnu zajednicu da do Božića dođe do prekida vatre na svim ratnim frontama.

Pozdravljam sve vas, Rimljane i hodočasnike, a posebno sudionike hodočašća Služavki Srca
Isusova iz Španjolske, članove skupine „Oasi Mamma dell'Amore“, vjernike iz Sjedinjenih
Američkih Država, Hondurasa i Australije; kao i one iz Calderara di Rena, Corpolòa i Grada, te
krizmanike iz rimske Župe sv. Pija iz Pietrelcina.

Danas mi je na srcu da vas sve zamolim da molite za zatvorenike u Sjedinjenim Američkim
Državama koji su u hodniku smrti. Mislim da ih je 13 ili 15. Molimo da im se kazna ublaži,
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promijeni. Mislimo na tu našu braću i sestre i molimo Gospodina za milost da ih spasi od smrti.

Danas se u talijanskim župama obnavlja članstvo u Katoličkoj akciji. Svim članovima želim dobar
hod formacije, služenja i apostolskog zalaganja. Od srca blagoslivljam vjernike iz Rocca di Pape i
baklju kojom će, u čast Bezgrešne, zapaliti veliku zvijezdu na tvrđavi njihova lijepog grada.
Izražavam svoju blizinu radnicima iz Siene, Fabriana i Ascoli Picene koji solidarno brane pravo na
rad, a to je pravo na dostojanstvo! Neka im se posao ne oduzima iz ekonomskih ili financijskih
razloga.

Svima želim ugodnu nedjelju i sretan blagdan Bezgrešne. Ponovno ćemo se naći danas popodne
na Španjolskom trgu (Piazza di Spagna). I, molim vas, ne zaboravite moliti za mene. Dobar tek i
doviđenja!
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